

# Newsletter

Deutsche Sprachschulen Toronto  
Fall 2024/25



## Back to school

Our Richmond Hill and TCW locations celebrated back to school for the first grades with parent-crafted Schultüten, a traditional decorated cone filled with school supplies and candy. Many thanks to the parents who helped make the start of classes that much sweeter!



## Congratulations to our DSD students!

November is an exciting month for the students in our most advanced language classes! Huge congratulations to those who passed the globally standardised Deutsches Sprachdiplom I exam last year – you have been invited to a ceremony at the German consulate – congratulations! And for our candidates for the Deutsche Sprachdiplom II exam, get ready to shine on the written portion at the end of November. We're cheering you on!

## North America Youth Debate finalist!

Our Scarborough school is excited to be sending one student and their DSD II teacher off to San Francisco for the “Jugend Debattiert” North America finals in early November. This international German-language debate competition is hosted annually by the German Consulate and organised by the Fachberater of the Central Agency for German Schools Abroad. Last year, two students travelled to Washington DC to compete against other German language learners from all over the USA and Canada and won third place!



## Kanada

Teilnehmende Schulen

Deutsche Sprachschule Scarborough, Toronto

[Zur Webseite](#)



## Meet the Board

Every autumn, the parents on the DSS board of directors visit each of our schools on an upcoming Saturday, during classes, to meet with all interested parents. The board will introduce how DSS supports the schools and would love to share ideas about keeping our Saturday schools such a vibrant community and inspiring learning environment. Look for an announcement from your principal!

# Newsletter

## Deutsche Sprachschulen Toronto Schulanfang 2024/25



### Schulanfang

Unsere Schulen in Richmond Hill und Toronto Central West haben das neue Schuljahr mit dem traditionellen Zuckertütenfest eingeläutet - die Zucker- oder Schultüte ist traditionell mit Schreibutensilien und Süßigkeiten gefüllt. Vielen Dank an die Eltern, die fleißig beim Schultütenbasteln geholfen haben und den Kindern so die Schulzeit versüßen.



### Glückwunsch an unsere DSD Absolventen

Wir gratulieren allen unseren Schüler:innen in der Oberstufe ganz herzlich, die im vergangenen Schuljahr das weltweit anerkannte "Deutsche Sprachdiplom I" bestanden haben und freuen uns auf die feierliche Verleihung im November im deutschen Generalkonsulat in Toronto. Gleichzeitig drücken wir all denjenigen DSS Schüler:-innen die Daumen, die im November die DSD II Klausuren schreiben werden: ToiToiToi!



### Finalist:in bei "Jugend debattiert" Nordamerika

Unsere Scarborough-Schule fiebert dem "Jugend Debattiert" Nordamerika-Finale im November entgegen, wofür eine Schülerin und die DSD-II-Lehrkraft nach San Francisco fliegen werden. Dieser jährliche deutschsprachige Debattierwettbewerb wird von den deutschen Konsulaten und dem Fachberater der Zentralstelle für das Auslandsschulwesen ausgerichtet. Im letzten Jahr nahmen zwei Schüler:innen aus Scarborough beim Finale in Washington, DC teil und erreichten den dritten Platz!



### Kanada

Teilnehmende Schulen

Deutsche Sprachschule Scarborough, Toronto

[Zur Webseite](#)

### Der Vorstand stellt sich vor

Wie jeden Herbst besuchen auch dieses Jahr wieder die Vorstandsmitglieder unseres elterngeführten Vereins reihum die DSS Schulstandorte. Wir freuen uns, an einem der kommenden Samstage während des Unterrichts viele Eltern zu treffen, um die Vorstandsarbeit vorzustellen, Ideen auszutauschen und Rückmeldungen zu erhalten, wie wir unsere Schulgemeinschaft weiter stärken können. Den genauen Termin wird die Schulleitung mitteilen.

